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美育教育在研究生阶段对培养审美鉴赏力、创新潜能和跨学科融合能力至关重要。大语

言模型（LLMs）在教育领域已经得到广泛应用，尤其在个性化教学和资源提供方面为教育领域

带来了革新。文章提出了LLMs赋能美育教育的路径，包括赋能教师创新教学方式、探索个性化

学习路径和学习体验、提供丰富的学习资源和提供便捷的艺术创作路径。同时，LLMs也带来了

伦理和隐私、资源真实性、独立思考能力、教育公平等方面的问题。在未来应用中应挖掘和转

化大模型的育人价值，培养学生科学规范应用大模型的技术素养，努力探索大模型与美育教育

的更深层次的联结。
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Abstract: Aesthetic education plays a fundamental role in cultivating aesthetic appreciation, fostering innovative potential, 

and enhancing interdisciplinary integration skills during the postgraduate phase. Large Language Models (LLMs) have 

been widely integrated into the educational field, sparking revolutionary changes, especially in the areas of personalized 

instruction and resource provision. This article explores the ways in which LLMs can empower aesthetic education. 

These include assisting teachers in innovating teaching methods, exploring personalized learning paths and experiences, 

providing a wealth of learning resources, and offering convenient platforms for artistic creation. At the same time, LLMs 

also raise concerns regarding ethics and privacy, the authenticity of resources, the development of independent thinking, 

and educational equity. Looking ahead, efforts should focus on uncovering and leveraging the educational potential of 

large models, nurturing students' technical proficiency in the scientific and standardized application of these models, and 

diligently exploring a deeper integration of large models with aesthetic education.
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2 大语言模型概述
2.1 大语言模型的定义与发展历程

2.2  大语言模型在教育领域的应用

2.3  大语言模型在教育领域应用的局限性

3  研究生美育教育现状分析
3.1  美育教育在研究生培养中的地位
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3.2 现阶段研究生美育教育的内容与方法

[9]

3.3 研究生美育教育的问题与挑战

4  大语言模型赋能研究生美育教育的路径与

策略

4.1 赋能教师创新教学方式

4.2 探索个性化学习路径和学习体验
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4.3  提供丰富的学习资源

4.4  提供便捷的艺术创作途径

5  大语言模型的双刃剑效应：风险与
挑战
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6  大语言模型在美育教育中的应用展望
6.1  挖掘和转化大模型的育人价值

6.2 培养学生应用大模型的技术素养

6.3  探索大模型与美育教育的联结

7  结语
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